

## تعميم رقم (٥٥)

## Regarding "Marine Insurance Coverage Instructions"

## بشأن تعليمات تغطيات التأمين البحري

To:

- All Shipping companies in the Kingdom.
- All ship owners and operators in the Kingdom.
- Whom it may concern.

Cc:

- Saudi Ports Authority (Vice President for monitoring, Policies and Legislations).
- Saudi Central Bank (General Manager of Insurance Control).
- All classification societies authorized in the Kingdom of Saudi Arabia

The Kingdom of Saudi Arabia in assuring of its commitment to apply the highest standards of marine environmental protection and improving the safety of maritime navigation, further, in alignment with the Kingdom's compliance with the provisions of international agreements and conventions to which the Kingdom is a party, and the provisions of the Saudi Maritime Commercial Law, issued by the Royal Decree No. (M/33) dated 05/04/1440 AH. and related regulations.

Transport General Authority (TGA) wishes to draw your attention and inform you that the Saudi Central Bank "SAMA" has issued the rules for "Marine Insurance Coverage Instructions", published on 21/02/1445 AH, 04/10/2023 AD which sets a comprehensive and regulatory framework for compulsory and non-compulsory marine insurance coverages and determines the acceptable minimum limits for benefits and coverages in a way that suits the unique nature of this matter for this product, these instructions contribute to raising the level of quality of insurance services provided, and preserving the rights of the insured and beneficiaries of marine insurance products. Those rules can be access through visiting the website of "SAMA".

Therefore, TGA emphasize in these Instructions and the shipowners and companies shall be complied with in conjunction with the Cooperative Insurance Companies Control Law and its Implementing Regulations, the instructions issued by "SAMA", and other relevant laws.

إلى:

- شركات النقل البحري العاملة في المملكة.
- مَلاك ومشغلي السفن السعودية.
- من يهمه الامر.

نسخة الى:

- الهيئة العامة للموائى (نائب الرئيس للرقابة والسياسات والتشريعات).
- البنك المركزي السعودي (مدير الإدارة العامة للرقابة على التأمين).
- هيئات التصنيف المعتمدة في المملكة العربية السعودية

في إطار التزام المملكة العربية السعودية بتطبيق أعلى المعايير للحفاظ على البيئة البحرية وسلامة الملاحة البحرية، ولضمان الامتثال لأحكام الاتفاقيات والمعاهدات الدولية المنضمة لها المملكة، وأحكام النظام البحري التجاري، الصادر بالمرسوم الملكي رقم (م/٣٣) وتاريخ ١٤٤٠/٠٤/٠٥هـ، والأنظمة واللوائح ذات العلاقة.

نفيدكم بإصدار البنك المركزي السعودي "ساما" القواعد بـ "تعليمات تغطيات التأمين البحري" والصادرة بتاريخ ٢١/٠٢/١٤٤٥هـ الموافق ٠٤/١٠/٢٠٢٣م، حيث تضع إطار شامل وتنظيمي لتغطيات التأمين البحري الإلزامية وغير الإلزامية، وتحديد الحدود الدنيا المقبولة للمنافع والتغطيات وذلك بما يناسب الطبيعة الخاصة لهذا المنتج، حيث تسهم هذه التعليمات في رفع مستوى جودة الخدمات التأمينية المقدمة، وحفظ حقوق المؤمن لهم والمستفيدين من منتجات التأمين البحري. ويمكن الاطلاع على تلك القواعد عبر زيارة موقع المركز.

عليه، فإن الهيئة العامة للنقل تؤكد على أهمية الالتزام بما جاء في هذه التعليمات مقترنة بنظام مراقبة شركات التأمين التعاوني ولائحته التنفيذية والتعليمات الصادرة عن البنك المركزي، والأنظمة الأخرى ذات العلاقة.

وكيل الهيئة للنقل البحري - بالإنابة

Acting. Deputy for Maritime Transport

عصام محمد العماري

Essam Mohammed Al Ammari

